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Groeten

Samenvatting

• Het nieuws over de versoepelingen domineeit bet nieuws woensdagavond en donderdagochtend Het sentiment in de berichtgeving is dubbel

Aan de ene kant klinkt opluchting nu de versoepelingen eeider knnnen dan verwacht ‘Nederland gaat met meer vrijheden de zonier

tegemoet’ Kranten schrijven dat Nederland en de ondernemers ‘sniachtten naar deze versoepelingen Divase sectoren en ondemeniers

reageren voorzichtig positief Zij geven aan dat zij creatief moeten blijven denken om uit deze crisis te komen maar dat er nu perspectief is

Ecbter klinkt er ook bezorgdkeid ‘versoepelingen van maatregelen is niet onbeperkt’ en
‘

1 5 meter nu eckt de doctrine’ Media geven aan dat

de discipline van Nederlanders wel in stand moet blijven nu er weer meer ‘mag’ Ook vragen zij zick af wat er gebeurt wanneer a nieuwe

lokale uitbraken zijn Hierbij vawijzen zij naar de situatie in Duitsland

• Tevens focussen media zich op het gegeven dat het draagvlak voor de maatregelen afheemt Hierbij lialen zij divase opiniqieilingen aan

is het niet verwonderlijk dat

rnensen zich minder aan de maatregelen houden Diverse virologen pleiten in actualiteitenprogramma’s dat de versoepelingen alleen kunnen

wanneer rnensen zich edit aan die 1 5 meter afstand houden Zij zien de versoepelingai alleen onder die voorwaarden met vertrouwen

tegemoet

AD kopt ‘1 5 meta blijft de norm maar wie ziet dat nog zitten
’

Volgens 10 2e

• Politiek vcrslaggevers spreken ova een positief kabinet nu de acute crisisfase voorbij blijkt te zijn
als volgt samen ‘Als alles goed blijft gaan sainen hebben we het gedaan applaus voor jezelf en is straks weer veel meer mogelijk maar het

lokale bestuur moet daar uiteindelijk toestemming voor geven’ Volgens is er moeite gedaan om de maatregelen duidelijker en

van Telegraaf spreekt over een professioualseringslag die in de

geeft aan dat het kabinet het blijkbaar aandurft om een hele rij aan versoepelingen aan te kondigen

| vat de persconferentie10 2e

10 2eeenduidiger te maken |
persconferenties is geweestj
inaar dat zij de hand wel bij de noodrem koudt

10 2e

10 2e Actiz vindt dat de minister het nieuws over het bezoek aan verpleeghuizen iets te positief heeft gebracht Volgens

Q|jQ£g|is er veel maatwerk nodig ‘wat in liet ene veipleeghuis kan zou in het andere niet kminen’ Nu er verwacktingen zijn geschept kan

dit ook onrust veroorzaken aldus ANBO noemt het loslaten van beperkingen in vapleeghuizen goed nieuws maar ook spannend
ANBO roeot veroleeghuizen od om duideliik te communiceren over de manier waarop bezoek het beste kan plaatsvinden
is blij met de boodschap dat verpleeghuizen ‘meer ruimte mogen pakkeiT

10 128

• De SDortbranche en suedoitersverenig ingen ziin blii met de versoepelingen NOC NSF noemt het fantastisch nieuws dat sportscholen en

accomodaties per 1 juli weer open mogen Spoitscholen kunnen volgois media ‘hun geluk niet op’

• Ondanks de blijdschap zijn er veel zorgen over de precieze uitwerkingen in het betaald voetbal Voetbal is volgens hun ‘eniotie’ en je kunt

niet voorkomen dat maisen elkaar om de nek vliegen ofjuichen De vervolgvraag klinkt “Hoe en wie gaat dit dan handhaven
”

Ook hebben

zii vragen over de aantallen publiek die aanwezig mogen ziin ‘hoe kiezen wii welke seizoenskaarthouder aanwezig mag zijn
’

Supportersveraiigingen komen uitgebreid aan het woord over de oplossingen en ideeen die zij hebben

• Bij de recktbank in Den Haag dient donderdagochtend het koit geding van de groep Viruswaanzin tegen de coronamaatregelen van de



671765

overheid In het kort geding eist de groep ket einde van de 1 5 metersamenleving en ket per direct stopzetten van andere vrijlieidsbeperkende
maatregelen

5ISOS Slachtoffers Identiteiten Schade Oorzaken Scenario s

Slachtofferaantallen

In Nederlandse ziekenhuizen liggen in totaal nog 246 coronapatienten Dat is het laagste aantal in maanden Het Landelijk
Coordinatiecentrum Patienten Spreiding LCPS becijfert dat de meeste patienten op verpleegafdeli
minder dan gisteren Op de ic s worden 49 mensen met corona behandeld 1 meer dan gisteren ^
Landelijk Netwerk Acute Zorg LNAZ merkt op dat de totale bezetting op de ic s onveranderd laag blijft Momenteel liggen 565 mensen

zonder corona op de ic ^^^^Jioemt dat een teken dat de reguliere zorg nog niet op het oude peil is

22 kunstrijdersen zes coaches van de KNSB selectie zijn in quarantaine gegaan omdat een van de rijdsters besmet is met het

coronavirus De Nederlandse selectie stond afgelopen weekeinde op het ijs in Belgie

nBenlieBemHetziiner 197 14

an hetI nowo I0 2e

Identiteiten

Een pasgeboren drieling in Mexico is besmet met het coronavirus maar de ouders niet Een groep deskundigen is een onderzoek

begonnen

Een atlete uit een van de kunstrijselecties van de Nederlandse schaatsbond KNSB is besmet het virus Ze maakt hetgoed Om

privacyredenen maakt de KNSB haar identiteit niet bekend

Scenario s

• Tijdens een bijeenkomst afgelopen dinsdag werd aangekondigd dat de Fase I ll klinische proeven van s werelds eerste geinactiveerde

CQVID 19 vaccin ontwikkeld dooij 10 1c

10 1 c antilichamen geproduceerd he eft in elke deelnemer De resultaten van de

klinische proef toonden aan dat de vaccinatie veilig is het geen ernstige bijwerkingen heeft en dat na het gebruik van verschillende

procedures en vaccinatiedoses de deelnemers hoge titers van antilichamen produceerden

Informatiebehoefte

• Zekertwee verpleeghuizen hebben opnieuw de deuren moeten sluiten na nieuwe besmettingen onder bewoners Volgens

brancheorganisatie Actiz zijn er ook minder dan tien verpleeghuizen die door nieuwe besmettingen alleen enkele afdelingen hebben

gesloten Actiz stelt dat het er mogelijk meer zijn maar dit aantal is tot dusver bekend

• Het Verenigd Koninkrijk wil met verschillende Europese landen een iuchtbrua samenwerking aangaan melden de kranten The

Guardian en Financial Times Onder meer Duitsland Frankrijk Italie en Griekenland zouden op het punt staan een deal te sluiten met

de Britse regering zodat voor het reizen van en naar deze landen de strenge quarantainemaatregelen niet meer gelden Nederland

komt in de Britse luchtbrugplannen vooralsnog niet voor

Watzien ruiken voelen horen proeven mensen zintuigelijke waarnemingen
• In het NRC komen familieleden aan het woord die het niet langer meer pikten dat zij hun naasten in verpleeghuizen niet mochten

bezoeken In het artikel geeft verpleeghuis Oudshoorn aan dat naar aanleiding van de persconferentie wordt gekeken naar mogelijk
verdere versoepelingen van de bezoekersregeling

• In het artikel van het NRC komt ook|
schrijnende situaties

|aan bod over de tientallen reactiesdie zij heeft ontvangen over10 2e

Leerpunten van hoofdrolspelers in de coronacrisis

Het AD besteed aandacht aan de leerpunten die hoofdrolspelers trekken uit deze coronacrisis

• KB S1 zegt dat we van de crisis vooral hebben geleerd dat de ic s een centrale aansturing missen Een crisis van deze

omvang zou vragen om directe aansturing Ook zou er geen transparantie zijn geweest over het aantal ic bedden door de

marktwerking Ziekenhuisdirecteuren zouden er niet op hebben zitten wachten om die data te delen Daarvoor zou een online een

adequaat systeem moeten komen Daarnaast zou er geinvesteerd moeten worden in een duurzame oplossing
10 2e10 2e het OMT zegt dat corona heeft laten zien dat we onvoldoende voorbereid zijn op

een pandemie Zij hoopt dat we ons nu structureel gaan voorbereiden

Betekenisgeving
Welke oproepen worden gedaan

• De Inspectie Gezondheidszorg en Jeugd IGJ waarschuwt woensdag voor de gezondheidsschade die illegale geneesmiddelen kunnen

opleveren Nederlanders blijken regelmatig middelen te bestellen op het internet omdat ze denken dat deze helpen tegen het

coronavirus De afgelopen twee maanden heeft de douane risicogericht postzendingen voor particulieren gecontroleerd Daarbij zijn
zo nSOO zendingen met geneesmiddelen aangetroffen Het ging vooral om hydroxychloroquine en chloroquine antibiotica zoals

amoxicilline en azitromycine en zendingen met antivirale middelen De zendingen zijn in beslag genomen

Welke emodes waardeoordelen kwalificaties kritiek steun worden gegeven
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Bezoekersregeling in verpleeghuizen

• Verenso de vereniging van specialisten in de ouderengeneeskunde geeft aan dat verpleeghuizen soms best wat soepeler kunnen zijn

bij het toelaten van bezoek voor bewoners maar dat het is nog te vroeg om helemaal open te gaan Volgens de vereniging zijn de

risico s van het coronavirus nog niet verdwenen en blijft het gevaar van een tweede golf bestaan

• Ondanks dat het aantal besmettingen in verpleeghuizen afneemt vindt Verenso dat er meer gegevens over coronagevallen per regio

|zegt dat daar dringend behoefte aan is zodat verpleeghuizen en

zorgprofessiona Is snel actie kunnen ondernemen als het coronavirus in hun regio wordt geconstateerd Een goede samenwerking
tussen verpleeghuizen het RIVM en de GGD noemt ze daarbij essentieel Zo kan er snel worden bijgestuurd en voorkomen we hopelijk
dat alle verpleeghuizen in de toekomst weer helemaal gesloten moeten worden voor bezoek mocht het aantal besmettingen weer

toenemen

beschikbaar moeten zijn 10 2e

geeft aan dat de bezoekersregeling in de meeste verpleeghuizen goed verloopt maar nog niet overal ten voile wordt

benut Zij pleit ervoor dat de verpleeghuizen intelligent open gaan We willen graag leven toevoegen aan de dagen en geen dagen
aan het leven daarom is het enorm belangrijk om nu ook het bezoek weer toe te laten

10 2«

Reacties vanuit de zorg op de persconferentie
10 2e Actiz vindt dat de minister het nieuwsover het bezoek aan verpleeghuizen ietste positief heeft gebracht

Het zou namelijk niet zo zijn dat allesstraks weer kan Het zou volgens haar vooral niet generiek moeten zijn Er zou veel maatwerk

nodig zijn want wat in het ene verpleeghuis kan zou in het andere niet kunnen Nu er verwachtingen geschept zouden zijn zou er ook

onrust kunnen komen volgens[|jJi2jQ|Het recht op vrijheid zou zeker belangrijk zijn maar dat zou ook gelden voor het recht op veilige

zorg Al met al zou er maatwerk moeten komen zodat de versoepeling verantwoord verloopt niette langzaam maar ook niet te snel

10 2e

• ANBO noemt het loslaten van beperkingen in verpleeghuizen goed nieuws maar ook spannend |
vindt het heel fijn dat meerdere mensen tegelijk op bezoek kunnen komen We krijgen veel telefoontjes van mensen die het

verwarrend en lastig vinden dat het in het ene verpleeghuis anders geregeld is dan in het andere ANBO roept daarom verpleeghuizen

op om duidelijk te communiceren over de manier waarop bezoek het beste kan plaatsvinden

spreekt over een goede afweging van het kabinet om mensen weer toe te laten in verpleeghuizen Wei zou het

van belang zijn om goed te monitoren en te testen zodat maatregelen per organisatie kunnen worden teruggedraaid Ook zou de

discussie over verpleeghuizen hebben laten zien dat dat mensen over algemeen in verpleeghuizen minder goed beschermd kunnen

worden dan in ziekenhuizen volgens Hierover zou een maatschappelijk debat moeten volgen aldus de|mi£2fl

^|is blij met de boodschap dat verpleeghuizen meer ruimte mogen pakken Wei verwijst zij in het NRC naar

schijnende gevallen waarde regels nog worden geschonden Instellingen die bewoners nogaltijd niet naar buiten laten het bezoek

beperken tot een keer per week dertig minuten en dat timen met een stopwatch erbij En als verpleeghuizen versoepelen dan gaat dat

gefaseerd elke week een kwartiertje erbij Gefaseerd dat is het toverwoord Maar ook dat is spelen met mensenrechten

m

10 2e 10 2e

Reacties vanuit de sportbranche op de persconferentie
• KNVB wil met het nieuwe seizoen in de eredivisie op 12 September van start gaan Directeur betaald voetbal Eric Gudde van KNVB zegt

erg blij te zijn met de laatste versoepelingen die in lijn zouden liggen met het Deltaplan
van het NOC NSF noemt het fantastisch nieuws dat sportscholen en accomodaties per 1

juli weer open mogen We kunnen constateren dat het kabinet het aandurft de verantwoordelijkheid voor het tegengaan van de

verspreiding van het nog steeds aanwezige coronavirus in handen van de samenleving te leggen [ ]

Volgena
om alle sporten weer volledig toe te staan geeft de sporters weer perspectief

Supportersverenigingen juichen het besluit van het kabinet om vanaf 1 juli weer wedstrijden in het betaald voetbal met publiek te

houden toe Over de precieze uitwerking van de voorgestelde plannen voor de mogelijke start van de eredivisie half September hebben

ze echter hun twijfels

10 2e mm

10 2e van NOC NSF heeft het kabinet de sportwereld een groot plezier gedaan Het besluit

supportersvereniging van Ajax Of iedereen in het stadion of niemand per medio September

pleit voor een proefperiode met supporters Bijwijzevan in begin augustus 10 000 man in de Arena tweede helft van

augustus 20 000 man Die kun je perfect volgen je weet precies waar die mensen zitten zijn er dan geen grote uitbraken dan is er geen

gevaar voor de volksgezondheid Dan moetje in September kunnen beginnen met voile stadions Daarnaast denkt|
aan de mensen die een seizoenskaart hebben gekocht 40 000 stuks niet is te verkopen dat de een wel mag komen maar de ander

niet

Ookl

10 2«

10 2e

Idat het10 2e

Stadion Feijenoord vindt dat er aan het begin van het seizoen in ieder geval plek moet zijn voor

seizoenkaarthouders Verder is hij positief over de versoepelingen met de ruimte die we in en rond het stadion hebben kunnen we

ervoor zorgen dat we zo min mogelijk kruisend verkeer hebben

10 2e

|ADO Den Haag vindt het een mooie stap maar wie die restricties bedacht heeft

wordt een grotere pispaal dan Johan Derksen Op deze manier wordt het bezoek van een wedstrijd een soort kerkgang Iedereen houdt

zijn mond zit stil niemand zit bij elkaar in de buurt Voetbal is emotie dat is meeleven en meeschreeuwen met wat er gebeurt En wat

ga je doen als er toch een iemand zingt Hoe hard mag je uberhaupt praten Krijg je een geluidsmeter op de stoel naast je

^supportersvereniging FSV De Feijenoorder Ik snap dat clubs elke euro kunnen gebruiken maar de Kuip
moet kolken anders is het de Kuip niet meer Daarbij is de vraag wie laat je wanneer toe Ik verwacht dat we uitkomen op 30 000

seizoenkaarten Wie mag naar de topwedstrijden Wie moet genoegen nemen met een potje tegen een middenmoter Die discussie

moet je niet willen Gezondheid staat voorop maar het is nog juni wellicht dat eind augustus de besmettingscijfers nog lager zijn Dan

zal er nog meer druk komen vanuit supporters om in ieder geval alle seizoenkaarthouders toe te laten Die ambitie zou er moeten zijn

Emmen Er is geen stadion gelijk in Nederland In het ene zit je verder van elkaar af dan bij het andere

mm

10 2e 10 2e
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Dat van ons is behoorlijk verouderd Toiletbezoek zou bijvoorbeeld niet mogelijk zijn Er zijn veel smalle gangetjes de businessruimte

moet sowieso dicht Dat zouden we ervoor over hebben als de fans maar allemaal mogen komen We voetballen in de buitenlucht en

Emmen is zo n beetje de lichtste plek op de kaart die het aantal besmettingen per regio aangeeft Dat leeft hier wel waarom moeten

hier ook de beperkingen zijn die ze in het westen hebben

Johan Cruijff Arena geeft aan samen met de gemeente Amsterdam te kijken naar oplossingen

De voorzitters van de supportersverenigingen van Ajax en Feyenoord zeggen ook hun bedenkingen te hebben bij het verbod op

spreekkoren en het zingen Wie moet dat gaan handhaven Voetbal zou gaan om emotie Ook supporters zouden minder te spreken

zijn Een supporter Voetbal is emotie wanneer er gescoord wordt dan heef je elkaar een high five of je juicht Dat kun je niet

voorkomen

Burgemeester John Jorritsma van Eindhoven gaat met PSV en FC Eindhoven in gesprek om afspraken te maken over de hervatting van

het betaald voetbal Spreekkoren vormen een enorm dilemma We moeten echt met elkaar kijken hoe daarmee om te gaan

10 2e

Diversen reactiesop de persconferentie

en [mi£^]wordt gevraagd naar de 1 5 maatregel en het draagvlak in het OMT Het zou door de meeste

mensen gedragen worden volgens H0^2|Ook maakt zij duidelijk dat besluiten niet door het OMT worden genomen en zij een

adviserend orgaan zijn Het kabinet zou namelijk ook adviezen niet hebben opgevolgd^^^^^egt verder dat zij over het algemeen
met bewondering heeft zitten luisteren naar de persconferenties Hoe goed ze in korte tijd verwoorden waar de pijnpunten zitten en

waar de aandacht naartoe moet De huidige cijfers zouden een versoepeling toelaten al zou het wel belangrijk zijn om te melden dat

er instructies bij zitten afstand houden thuisblijven bij klachten etc Ook zou het niet duidelijk zijn of er een tweede golf komt en zou

er geen garantie zijn dat er geen uitbraakjes volgen Er zou moeten worden ingezet op maximale controle

steunt de versoepelingen maar hij hamert op testen en bron en contactonderzoek Het kan best dat er lokaal

wat uitbraakjes ontstaan Het systeem van aangeven of je klachten hebt is niet helemaal waterdicht Je kunt ook twee dagen voor de

eerste symptomen het virus onder de leden hebben en besmettelijk zijn Binnen luchten is ook belangrijk Zolang de anderhalve meter

strikt in acht genomen wordt sta ik er niet negatief tegenover

10 2e 10 2e

10 2e 10 2e

vindt het vermijden van grote groepen belangrijker dan afstand houden Het ergste spookbeeld
is dat er een uitbraak is op een evenement waarvandaan mensen het virus meenemen naar allerlei uithoeken van Nederland Het

wordt spannend denkt|
dommelen Na de intelligente lockdown hebben we nu het intelligente individu nodig meent |||j^

10 2e

1° 2e Want als er een moment is om het te proberen is het wel nu nu het virus rustig in zijn mand ligt te

Overig

bij de GGD Zuid Limburg

geeft aan dat het de GGD s lukt om bij meer dan de helft van de met corona besmette personen de bron te achterhalen van hun

besmetting Volgens de Volkskrant weerspreekt het beeld dat het de GGD s meestal niet lukt de besmettingsbron te achterhalen Met

het bron en contactonderzoek zijn landelijk nu 370 besmettingen opgespoord De GGD s hebben met hun onderzoeken honderden

besmettingsgevallen gedetecteerd die onder de radar waren zegt Qmjg]
• Volgens

laat is begonnen is met structureel bron en contactonderzoek Ook vindt hij dat het RIVM te weinig inzicht geeft in wat daarvan het

resultaat is bijvoorbeeld met een toegankelijk dashboard

• Nu het aantal besmettingen laag ligt is het volgens
te zijn op een mogelijke tweede golf Bijvoorbeeld door treinreizigers te vragen een foto te maken van het coupenummer van hun

treinstel Als vervolgens blijkt dat een besmet persoon met de trein heeft gereisd kan het betreffende treinstel en het tijdstip bekend

worden gemaakt Zo kunnen zonder schendingen van privacy en zonder een app toch mensen worden gevonden die in de buurt zijn

geweest van een besmet persoon aldus Ook v nc^ hij dat mensen zich om die reden zouden moeten registreren als zij

bijvoorbeeld een horecagelegenheid bezoeken

10 2e tie Universiteit Maastricht en 10 2e10 2e

zijn de GGD s al op de goede weg al is het langzaam gegaan ^^^^Jvindt dat Nederland te10 2e10 2e

1 Q 2e zaak het systeem verder aan te scherpen om zo goed mogelijk voorbereid

Vertrouwen in de maatregelen
• Volgens

zich minder aan de maatregelen houden Wat we zien gebeuren is een duidelijk voorbeeld van de preventieparadox wat mensen

persoonlijk moeten doen om op bevolkingsniveau een volgende uitbraak van het coronavirus te voorkomen levert op individueel

niveau weinig winst op Om draagvlak te houden is het belangrijk om de verhouding tussen persoonlijk voordeel en winst voor de

samenleving zo gunstig mogelijk te maken zegt hij „Die iscompleet zoek op dit moment met heel algemene maatregelen Hoe meer

je gerichte maatregelen kunt toepassen hoe kleiner die preventieparadox wordt De aangekondigde versoepelingen vindt|
daarom verstandig Het is ontzettend belangrijk dat de samenleving weer op gang komt De schade die de coronamaatregelen hebben

aangericht kan op termijn groter blijken dan de schade die we ermee hebben voorkomen Een diepe recessie heeft grote gevolgen
voor het welzijn en de gezondheid van mensen

10 2e 10 2e |van het Erasmus MC is het niet verwonderlijk dat mensen

10 2e

Opiniepeilingen
10 2e EenVandaag voorspelt dat de versoepelingen heel goed zullen vallen Volgens zijn onderzoek de

afgelopen dagen zou 64 de maatregelen willen behouden en daarmee hunsteun uitspreken De zorgen mb t het virus zouden niet

zijn afgenomen Het vertrouwen in het kabinet zou de afgelopen tijd gelijk en daarmee hoog zijn geblevenHHsHSM^gf dat het

kabinet dit als winst kan beschouwen De maniervan communiceren zou hierbij zeker belangrijk zijn geweest aldus

• Uit de enquete Namens Nederland waaraan de afgelopen week bijna 3500 mensen hebben meegedaan blijkt dat Nederlanders de

aanpak van het coronavirus door het kabinet steeds minder steunen Aan het begin van de coronacrisis stond 65 procent achter het

10 2e
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overheidsbeleid een week geleden was dat 53 procent en nu is het gezakt naar 44 procent Ook de steun voor het gebruik van corona

apps daalt een kwart van de ondervraagden is voor Vrijwel alle deelnemers willen meer versoepeling Twee op de vijf vinden zelfs dat

alle beperkingen moeten worden opgeheven ook als dat leidt tot een tweede golf Een week geleden was 29 procent die mening

toegedaan De helft wil versoepelen met voorwaarden waarbij we bijvoorbeeld meer mondkapjes dragen


